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Abstract (en)
In building elements for cellular constructions with a loose material filling, having a front wall, rear wall and side walls, the outer surface of the front
wall running so as to project from bottom to top with regard to the installed position of the building element, the problem, while keeping the amount of
concrete required constant and without an increased amount of labour during production, is to obtain greater static stability in the front area as well
as improved acoustic absorption and dispersion properties of the front surface. To solve this problem, at least one part (B) of the outer surface of the
front wall (13) is of curved design and is given at least one axis (X-X) of curvature which is arranged at an angle to a reference plane (BE) which is
horizontal in the installed position of the building element. <IMAGE>

Abstract (de)
Bei Bauelementen für Zellenbauwerke mit Schüttmaterialfüllung, mit Vorderwand, Rückwand und Seitenwänden, wobei die Aussenfläche der
Vorderwand in Bezug auf die Einbaulage des Bauelementes in Richtung von unten nach oben vorspringend verläuft, besteht das Problem, bei
gleichbleibendem Aufwand an Beton und ohne erhöhten Arbeitsaufwand bei der Herstellung eine grössere statische Stabilität im Frontbereich
sowie verbesserte akustische Absorptions- und Dispersionseigenschaften der Frontfläche zu erreichen. Zur Lösung wird wenigstens ein Teil (B) der
Aussenfläche der Vorderwand (13) gekrümmt ausgebildet und erhält mindestens eine Krümmungsachse (X-X), die unter einem Winkel zu einer in
der Einbaulage des Bauelementes horizontalen Bezugsebene (BE) angeordnet ist.
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